
   

 

Consell d’estudis de Ciència i Tecnologia dels Aliments 

Edifici Verdaguer 
Campus de l’Alimentació de Torribera 
Av. Prat de la Riba 171 
08921 Santa Coloma de Gramenet 

Tel . +34 93 40 31968  
Fax: +34 93 40 31967 
www.ub.edu/farmacia 
www.ub.edu/campusalimentacio 

Acta de la sessió ordinària del Consell d’Estudis de Ciència i Tecnologia dels Aliments 

Núm.: 90 
Dia:  3 de juny de 2021 
Hora:  11:30h en primera convocatòria 
 12:00h en segona convocatòria 
Lloc:  La sessió es farà mitjançant videoconferència tenint en compte la situació d’alerta sanitària i a 

l’empara del que disposa l’art. 6.1 del Decret llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial 
del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de contractació pública, 
de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària 
i econòmica, i d’adopció d’altres mesures complementàries. 

 
Membres assistents al Consell 
 
PDI: 
Elvira López Tamames; cap d’estudis 
Carlos Ascaso Terren 
M. Del Carmen Aguilera Ruiz  
Fernando Belmonte Mallo 
Carles Benedí González 
M. Mercè Bonfill Baldrich 
M. Clara de Moraes Prata Gaspar 
Àngela Domínguez Garcia 
Jesús Gómez Catalan 
M. del Carmen González Azón 
Francesc Guardiola Ibarz 
Susana Guix Arnau 
Diego Haro Bautista 
Cristina Minguillón Llombart 
Magdalena Alcover 
Núria Piqué Clusella 
Joan Romanyà Socoró 
Raimon Sabaté Lagunas  
Manel Viader Junyent 
M. Pilar Vinardell Martinez Hidalgo 
Dolores Barrón Bueno; secretària 
 
Convidats 
Pedro F. Marrero 
Montserrat Sánchez 
 
S’excusen: 
Axel Bidon-Chanal Badia  
Laia Gómez Fernández 
Pere Rullo Palatsi 
 

 
Estudiants: 
Júlia Abad Valverde 
Sara Noelia Arenas Escobar 
Mónica Barghout Gili 
Pol Bronchud Malagón 
Sara Canseco Pla 
Albert Carbonell Laguna 
Judit Coello Terrones 
Sandra Díez Artal 
Gerard Garcia Calderon 
Clàudia Gómez-Pastrana Góngora 
Marc Marsà Sánchez 
Samanta Nosàs Herrero 
Anna Olmo Duran 
Sandra Pérez Cuadra 
Clara Perez Martin 
Alejandro Pi Escobar 
Carín Tabi Carretero 
Laura Tortosa Figueras 
 

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió 
anterior. 

2. Informe de la cap d’estudis.  
3. Proposta i aprovació, si escau, del calendari 

acadèmic del curs 2021-2022.   
4. Afers de tràmit. 
5. Torn obert de paraules. 

 

 
Desenvolupament de la sessió 

La Dra. E. López agraeix els representants dels estudiants sortints (Francesc Campins, Helena Cañas i 
Francesc Sotos), la feina feta durant el temps que han format part del Consell d’Estudis i dona la 
benvinguda als nous representants de l’estudiantat. 
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D’alta banda, comunica al Consell el traspàs de la Dra. Carmen De la Torre, professora jubilada del 
Departament de Nutrició i primera dona catedràtica de la Facultat de Farmàcia de la Universitat de 
Barcelona. La Dra. E. López va fer una petita ressenya de la seva trajectòria tant personal com 
acadèmica. 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

S’aprova l’acta. 

2. Informe de la cap d’estudis. 

Comissió acadèmica.  

Es comenten tres reunions de la Comissió acadèmica del Consell de Govern (11 de febrer), 
Comissió acadèmica de FFCA (16 d’abril) i Comissió acadèmica CoACA (29 d’abril). Destacar 
l’aprovació del document d’orientacions per la docència del segon semestre 2020-21 i les 
resolucions del rector de la UB relatives al augment de la docència presencial durant aquest 
semestre i a les directrius per la realització de proves finals d’avaluació durant el segon semestre. 

En aquest sentit, s’han elaborat guies ràpides que estan publicades al Campus Virtual del PAT, per 
tal de seguir normes de seguretat durant totes les proves presencials. 

Qualitat-Acreditació Grau.  

La cap d’estudis comenta que el proper setembre 2021 comença l’acreditació del grau. Es comença 
amb la redacció de l’autoinforme, que ha d’incorporar punts com les actuacions enfront la COVID-
19, la perspectiva de gènere i la internacionalització. En aquest últim punt comenta la necessitat de 
publicar els plans docents de les assignatures en català, castellà i anglès. Comenta que ha hagut 
un descens de participació en enquestes des de l’inici de la pandèmia i demana incentivar la 
participació tant a professors com estudiants.  

D’altra banda, un dels punts febles de l’acreditació anterior, que era la Planta tecnològica alimentària 
i gastronòmica està en marxa, la qual cosa pot millorar la qualificació del Comitè d’Avaluació Extern 
de l’acreditació. 

Accions d’orientació 

La cap d’estudis explica les diferents accions o iniciatives del campus, com el futur banc dels 
ingredients (s’ubicarà a Marina), accions pels estudiants de nou ingrés (Saló de l’ensenyament 
virtual: programa UBICA’T), amb la participació de professors i alumnes del campus, les Jornades 
de Portes obertes realitzades també de manera virtual i la convocatòria del concurs Banc de 
Santander de Treballs de Recerca de batxillerat en el àmbit de l’alimentació. Es comenten també la 
Fira virtual d’ocupació UB i la Jornada d’orientació professional amb el 1r Fòrum d’estudiants de 
CTA de totes les universitats catalanes amb un gran èxit de participació. 

Activitats de reconeixement 

A continuació es comenten algunes de les activitats susceptibles de reconeixement de crèdits ECTS 
per assignatures optatives, fins un màxim de 6 ECTS, com l’assistència a webinars o la participació 
a l’activitat REPTES de la Càtedra Danone, en la que participen alumnes de nutrició, gastronòmia i 
CTA amb equips multidisciplinars. 

La Dra E. López informa que s’ha realitzat reunions amb els estudiants sobre les assignatures de 
Pràctiques externes, treball dirigit i TFG i que queda pendent una reunió per la preinscripció 
d’assignatures amb places limitades. 

Do
cu

m
en

t s
ig

na
t d

ig
ita

lm
en

t p
er

: D
ol

or
es

 B
ar

ro
n 

Bu
en

o



 

 

 

Organització del curs 2021-22. 

La cap d’estudis explica que ja s’han fet els encàrrecs docents als departaments i que la majoria de 
coordinadors han estat ratificats. S’han produït canvis de coordinador a Biologia cel·lular i genètica 
i a Treball dirigit per la jubilació de les professores Dra. Rosa M. Cusido i Dra. Cristina Minguillón, a 
qui la cap d’estudis agraeix la feina feta en les assignatures i en el grau de CTA. Les noves 
coordinadores seran respectivament les Dres Laura Torras i Anna Vallverdú.   

També comenta que hi ha assignatures pendents de coordinació i assignació de professorat com 
són Bioestadística i matemàtica aplicada i Química Orgànica de primer curs. 

D’altra banda, en relació a  la Planificació de la docència del curs 2021-22, el Consell interuniversitari 
de Catalunya ha demanat que encara es consideri excepcional. A falta de resposta, es proposa que 
el curs de primer sigui presencial, sempre que sigui possible. A partir de 2n curs 50% de presencial 
(continuar aula virtual 50% aula física/ 50% aula virtual) i es vagi incrementant en funció de l’evolució 
de la pandèmia. Això depèn de les característiques dels graus, aules.... En relació a les assignatures 
impartides en aules d’informàtica es faran de manera virtual atès la reduïda capacitat d’aquestes 
aules.  

En relació als plans docents s’haurà d’incloure la frase ‘es pot veure modificat segons la situació 
sanitària’, s’ha de fer constar com objectius d’aprenentatge/competències la consideració de la 
perspectiva de gènere i també és demana tenir el pla docent en català, castellà i anglès. En aquest 
sentit, s’ha rebut una circular del vicerectorat per tal de potenciar les classes en català, sense canviar 
la llegua que hi consta al moment de matriculació. Es comenta que pels alumnes amb dificultat 
d’entendre el català hi ha sèrie d’ajuts i cursos dels Serveis Lingüístics per tal que millorin la seva 
competència.  

  

3. Proposta i aprovació, si escau, del calendari acadèmic del curs 2021-2022.   

El calendari acadèmic es proposa que comenci el 14 de setembre i acabi el 27 de maig. Es 
consensua amb el grau de NHD.  

4. Afers de tràmit. 

No hi ha  

5. Torn obert de paraules. 

El Dr. Carles Benedi comenta la possibilitat de fer canvis en el segon semestre en l’assignatura 
optativa de Plantes d’us alimentari per tal que sigui 100% presencial. La Cap d’estudis comenta la 
voluntat que sigui el més presencial possible, tot i la impossibilitat de compaginar la docència 
presencial/no presencial en assignatures que tenen classe el mateix dia. 
La Dra. Pilar Vinardell pregunta per horaris del curs vinent ja que afecten a la docència en altres 
graus. La Dra. Elvira López, que s’intentarà fer pocs canvis respecte el curs anterior. 
El Dr. Francesc Guardiola comenta la possibilitat de tornar a obrir els Plans docents que ja estan 
tancats per poder-los modificar. La cap d’estudis explica que ara ja s’estan fent modificacions però 
una vegada aprovats pel Consell d’estudis no es podrà fer. Caldrà fer addendes i aprovar aquestes.   
Diversos professors comenten les dificultats que tenen els estudiants en quan a la bibliografia 
científica. Es comenta la possibilitat de treballar entre totes les assignatures per millor aquesta 
competència i d’altres competències transversals.  
Els estudiants de primer expressen el seu descontent amb el professorat de matemàtiques, 
especialment del grup de tarda. Participen en el debat la cap d’estudis, el coordinador de 
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l’assignatura, Dr. Manel Viader. Responen que s’havia de comentar amb temps no quan ja han 
acabat les classes però que es parlarà amb el professorat corresponent per tal de millorar la situació 
de cara a l’examen final. En aquest mateix sentit, la Dra. Carme González, com a representant del 
departament responsable d’aquesta docència, també ajudarà a trobar solucions i millores: tutories 
extres, informació detallada per la preparació de l’examen, millora de la retroacció, etc.  
Els alumnes demanen fer els exàmens on-line. Es respon que no és possible per les instruccions 
arribades des de el rectorat.  
Els alumnes comenten les dificultats de la matrícula de primer. La cap d’estudis explica que molts 
d’aquests problemes són deguts a que van fer les PAAU molt tard, i això va endarrerir la matriculació 
dels estudiants de nou ingrés a mitjans de setembre, el elevat nombre d’alumnes matriculats i que 
ha hagut de fer canvis en la gestió de matrícula per tal de complir amb les exigències COVID. 

 
La secretària        

 
Vist i plau 
Cap d’Estudis 

 
Dolores Barrón Bueno      

 
 
Elvira López Tamames 

Barcelona, 5 de juliol de 2021.  
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